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In geel opgenomen, wat het BRT met het advies heeft gedaan op basis van de vergadering van 14 
juli 2017 

Advies  
Aan:   Stichting Maashorst in uitvoering 
Van:   Raad van Advies de Maashorst 
Datum:  8 juni 2017 
Betreft:  Advies over het Voorstel BRT t.a.v Tussenevaluatie Inrichting- en Beheerplan de 

Maashorst 
 
Op 8 juni zijn we bij elkaar geweest en hebben het voorstel van het BRT ten aanzien van de 
Tussenevaluatie Inrichting- en Beheerplan de Maashorst besproken. Wij geven hierover unaniem ons 
advies. 
 
We staan achter alle voorstellen van het Bestuurlijk Regieteam, waarbij we nadruk willen leggen op 
de volgende punten: 

- Wat ons betreft staat de ambitie niet ter discussie. Wij willen dat de integrale ambitie uit 
het Maashorstmanifest wordt gerealiseerd en daaraan willen we graag gezamenlijk werken 
met Stichting Maashorst in uitvoering, gemeenten, waterschap, Staatsbosbeheer, 
ondernemers en gebruikers van de Maashorst. BRT: Wij zijn verheugd dat de RvA de ambitie 
deelt en wij willen ook samenwerken om de ambitie te halen. 

- Wij willen dat er één centrale uitvoeringsorganisatie komt voor de Maashorst: één loket. Er 
wordt door de terreinbeheerders nog teveel langs elkaar heen gewerkt, dus de uitvoering 
moet in één hand komen. Er moet één kader voor het natuurgebied de Maashorst komen, 
zodat het gebruik van de Maashorst, zoals evenementen overal hetzelfde geregeld is. Voor 
de gebruikers moet er één loket komen, waar ze bv. evenementenvergunningen kunnen 
aanvragen en subsidies. Vanuit deze uitvoeringsorganisatie moet gecommuniceerd worden 
over alles wat speelt in het natuurgebied de Maashorst. Juist doordat de verschillende 
eigenaren communiceren, vindt er een versnipperde communicatie plaats, waarbij het 
gevaar is dat de boodschap niet goed overkomt. Daarnaast moet de uitvoeringsorganisatie 
zich ook bezig houden met het profileren van de Maashorst, waardoor er meer bezoekers 
naar de Maashorst worden getrokken. 
BRT: In de tekst hebben we  de tekst: “Daarnaast willen we kijken of een centraal punt voor 
de uitvoering een oplossing kan zijn voor de versnipperde uitvoering. Dit is dan tevens het 
centrale loket voor o.a. evenementenvergunningen en vragen en opmerkingen vanuit 
gebruikers “, veranderd in “Daarnaast willen we de uitvoering bij één 
uitvoeringsorganisatie leggen, dat tevens het centrale loket is voor de inwoners voor 
evenementenvergunningen en vragen en opmerkingen van gebruikers.” De tekst in meer 
naar voren geplaatst in het cursieve deel van het voorstel. 

- Er zou terughoudend om gegaan moeten worden met evenementen in de kern van de 
Maashorst. Bij een evenement moet goed getoetst worden of dit kan in combinatie met de 
natuur, waarbij vergunningen ruim vóór het te houden evenement moet worden afgegeven. 
Daarom is één loket belangrijk, omdat het loket overzicht heeft wat er allemaal aan 
evenementen georganiseerd wordt en of dat in combinatie met elkaar en met de natuur kan 
plaatsvinden.  
BRT: In de tekst zijn de volgende zinnen opgenomen: 
Bij aanbeveling 2: “… en dat er overzicht is welke evenementen allemaal georganiseerd 
worden en of dit in combinatie met elkaar en met de natuur kan.” 
Bij aanbeveling 7: Getoetst wordt hoe het evenement het beste kan worden ingepast met 
respect voor de aanwezige natuurwaarden. 

- We zien dat de wijze van communiceren afgelopen tijd zich snel heeft verbeterd. Wij willen 
graag op korte termijn het aangepaste communicatieplan bespreken. 
BRT: In de tekst zijn de volgende zinnen opgenomen: 
Voor het communicatieplan gebruiken we input van de Raad van Advies en Gebruikersraad. 
 

- Met betrekking tot de wisenten: 
o Om te kunnen besluiten of na 3 jaar het begrazingsgebied voor de wisent uitgebreid 

kan worden, moet er binnen 3 jaar een evaluatie komen, waarbij wij ook betrokken 
willen worden. BRT: Uiteraard wordt de Raad van Advies hierbij betrokken. 
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o Er moet blijvend aandacht zijn voor de controlerende rol, zodat adequaat 
opgetreden kan worden bij ongewenst gedrag van mens of dier. BRT: hier hebben 
we aandacht voor. 

o We hebben zorgen over het tot stil stand brengen van de werkzaamheden in de 
Maashorst. Om het gebied op een goede manier te kunnen beheren, moeten ook 
taurossen en exmoor pony’s worden geplaatst in de delen, waar alle schotse 
hooglanders uitgehaald zijn. Als niets gedaan wordt, dan groeit het dicht. In 
Herperduin en de Brobbelbies lopen al taurossen en exmoors zonder problemen. In 
het gebied bij de wisenten moeten ook taurossen worden bijgeplaatst, zodat het 
effect van de 3 grazers onderzocht kan worden. Wij adviseren om snel tot plaatsing 
van de dieren over te gaan. 
BRT: wij hebben een paragraafje toegevoegd over hoe we verder willen gaan:  
Hoe verder? 
Na vaststelling door de raden van onze voorstellen, gaan wij met inachtneming van 
de bovenstaande wijzigingen door met de uitvoering van het IBeP. Het huidige 
begrazingsgebied is 1170 ha groot (inclusief het huidige verkleinde begrazingsgebied 
van 170 ha voor de wisent). De uitbreiding tot 1500 ha, zoals opgenomen in het 
IBeP, zullen we ter hand nemen. Een deel van deze grond ad 140 ha moeten we 
echter nog op vrijwillige basis verwerven. We betrekken uiteraard de 
Gebruikersraad en de Raad van Advies bij de uitvoering. Op korte termijn zullen 
taurossen en exmoor pony’s worden geplaatst in de delen, waar alle schotse 
hooglanders uitgehaald zijn. In het gebied van de wisenten worden ook taurossen 
geplaatst, zodat het effect van de 3 grazers onderzocht kan worden.  

 


